
 

P R O T O K Ó Ł   Nr XXXI/2021 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 29 kwietnia 2021 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XXXI Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 29 kwietnia 2021 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bartoszek Agnieszka, Bugiel Magdalena, Chołody Anetta, 

Gorgol Mariusz, Grosicka Joanna, Jadwiżyc Izabela, Lis Irena, Malarski Arkadiusz, Malinowski 

Artur, Niepelt Elżbieta, Palicki Dariusz i Sztyler Paweł. 

 

 

Radni nieobecni: Fornal Karolina, Gąsienica Marzena i Papierkiewicz Magdalena. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą 

prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj.: Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej  

w Szczecinku mł. bryg. mgr Andrzeja Wójtowicza, Komendanta Powiatowego Policji  

w Szczecinku insp. Andrzeja Dziemianko, Komendanta Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie 

asp. szt. Stanisława Bochenka, Komendanta Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie Ryszarda 

Ihnatowa, Komendanta Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem Sulinowie Tomasza 

Muryna, Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika 

Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego 

Tomasza Wilickiego, Zastępcę Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bornem Sulinowie Artura Obarzanka. Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

Powitał również radnych i wszystkich, którzy oglądają sesję on-line. 

 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 2 

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 
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Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 29 kwietnia 2021 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr XXIX/2021 z 25.03.2021 r.  

i Nr XXX/2021 z 15.04.2021 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok oraz 

określenie istotnych zagrożeń pożarowych - informacje komendantów Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku i Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem 

Sulinowie. 

7. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2020 rok oraz określenie zagrożeń  

i osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej  

w Bornem Sulinowie. 

8. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Borne Sulinowo za rok 2020. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2020 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia petycji dotyczącej przeprowadzenia referendum ludowego; 

2) nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonych na terenie Łubowa (dot. działek nr 

542/11 i 542/12); 

3) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 

mieszkalnego nr 3 z pomieszczeniem przynależnym, położonego przy ul. Jeziornej 3 w m. 

Borne Sulinowo); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 6 w m. Borne Sulinowo); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 1/14 w m. Liszkowo); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 1/15 w m. Liszkowo); 

7) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 87/43 w m. Borne Sulinowo); 

8) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działek nr 1/235 i 1/209 w m. Borne Sulinowo); 

9) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 103 w m. Śmiadowo); 

10) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 381/8 w m. Łubowo); 

11) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działek nr 49, 260 i 261 w m. Rakowo); 

12) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 103/2 w m. Rakowo); 

13) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 120 w m. Uniemino); 

14) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 12/73 w m. Dąbrowica); 

15) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 475 m
2
 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 1/2 w m. Borne Sulinowo); 



3 

 

16) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 77/3 w m. Rakowo); 

17) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok. 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Ustalenie terminu następnej sesji. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie protokołów 

poprzednich Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady Miejskiej 

były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołów Nr XXIX/2021 z 25.03.2021 r. i Nr XXX/2021 z 15.04.2021 r. 

 

Uwag do protokołów nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXIX/2021 z 25.03.2021 r.  

i Nr XXX/2021 z 15.04.2021 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Nr XXIX/2021 z 25.03.2021 r. i Nr XXX/2021  

z 15.04.2021 r. zostały przyjęte. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym : 

1. Zapoznano się z informacjami  o planach kształtowania się przyszłej stawki opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych (plany odnośnie przyszłego przetargu) oraz o stanie przygotowania  

i realizacji zadań inwestycyjnych przyjętych w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok. 
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2. Oceniono sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 r. 

3. Zaopiniowano projekty uchwał będących przedmiotem sesji zwołanej na dzień 29 kwietnia 

2021 r. (w zakresie działania komisji).  

 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Ocena stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2020 roku - 

sprawozdania komendantów Komendy Powiatowej PSP w Szczecinku i Miejsko-Gminnego 

Związku OSP RP w Bornem Sulinowie. 

2. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku w Gminie Borne Sulinowo za 2020 rok - 

sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

3. Ocena sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2021 rok - w zakresie działania komisji. 

 

Komisja Rewizyjna nie odbyła posiedzenia. Najbliższe posiedzenie komisji planowane jest na 

dzień 18 maja 2021 r. Komisja przeprowadzi kontrolę w Liceum Ogólnokształcącym w Bornem 

Sulinowie. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, na którym rozpatrzyła petycję 

dotyczącą wyrażenia przez Radę Miejską w Bornem Sulinowie opinii w sprawie przeprowadzenia 

referendum ludowego mającego na celu dokonanie przez obywateli polskich akceptacji Nowego 

Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla Polski. 

Wypracowane przez komisję stanowisko odnośnie petycji stanowi załącznik do projektu uchwały 

ujętego w porządku dzisiejszej sesji. 

 

W okresie od ostatniej sesji odbyła się sesja zwołana na wniosek Burmistrza Bornego Sulinowa, 

której tematem było podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN – 

Zachodniopomorskie” Sp. z o.o. z siedzibą w Koszalinie; 

2) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej „KZN – Zachodniopomorskie” Sp. z o.o. z siedzibą w Koszalinie. 

Projekty uchwał były przedmiotem roboczego spotkania radnych w dniu 13 kwietnia br., które 

odbyło się on-line z wykorzystaniem aplikacji ZOOM. 

 

W dniu 29 marca 2021 r. wpłynął odpis sentencji wyroku z dnia 25 marca 2021 r. sprawy  

ze skargi na uchwałę Nr XXI/292/2020 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 25 czerwca 

2020 r. w przedmiocie rozpatrzenia protestu wyborczego na wybory sołtysa i rady sołeckiej  

w sołectwie Łubowo. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Szczecinie oddalił skargę.”. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 
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Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu.  

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

 

Radna Anetta Chołody powiedziała, iż w sprawozdaniu jest napisane, że sala przy Szkole 

Podstawowej w Łubowie też jest zgłoszona do Sportowej Polski. Zapytała czy będzie realizowana 

z dwóch projektów. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że zgłosiliśmy to nie wiedząc jeszcze czy 

otrzymamy środki. Był inny termin zgłoszenia, dlatego też szukaliśmy środków z różnych źródeł. 

W tym momencie jest to już nieaktualne. Poinformowała, że rozstrzygnięcie Sportowej Polski 

trwa przez cały rok i możemy czekać do grudnia, a na to nie mamy czasu. Musimy rozpocząć 

inwestycję jak najszybciej, żeby ją zakończyć do przyszłego roku. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Stan bezpieczeństwa 

pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok oraz określenie istotnych zagrożeń 

pożarowych - informacje komendantów Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Szczecinku i Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem Sulinowie.”. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje pisemne na temat 

stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok.  

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 3 i nr 4 do protokołu. 

Powiedział również, że informacje były przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił się 

do przewodniczącego komisji o opinię. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnego Pawła 

Sztylera – Przewodniczącego Komisji Rozwoju, którego wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie 

w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

W związku z powyższym opinię Komisji Rozwoju przedstawiła Wiceprzewodnicząca RM 

Elżbieta Niepelt (członek Komisji Rozwoju) o treści: 

„Komisja Rozwoju otrzymała informacje pisemne na temat bezpieczeństwa Gminy Borne 

Sulinowo w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2020. Informacje przedstawione przez 

Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku, uzupełnione przez Komendanta 

Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej  

w Bornem Sulinowie Pana Tomasza Muryna są wyczerpujące i szczegółowo przedstawiają 

zadania do realizacji oraz rzeczywisty zakres czynności, jakie podejmują jednostki PSP oraz OSP 

na terenie Gminy Borne Sulinowo. Podczas rozmowy z Komendantem Miejsko-Gminnego 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych uzyskano informację, że problemem jest brak 

dyspozycyjności strażaków ochotników w godzinach od 7.00 do 16.00, z uwagi na ich pracę 

zawodową. Skutkowało to tym, że jednostki OSP w 2020 roku nie wyjechały do zdarzeń 4 razy.  
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Ze względu na pandemię COVID-19 i wprowadzone obostrzenia jednostki OSP  

nie brały udziału w ćwiczeniach taktyczno-bojowych. 

Za bardzo pozytywne działania Komisja Rozwoju uznała podejmowane kroki i wysiłki 

gminy oraz poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy Borne Sulinowo na rzecz 

odpowiedniego wyposażenia w sprzęt, co pozwoli utrzymywać gotowość operacyjną  

do udziału w działaniach ratowniczych, chociaż komisja zdaje sobie sprawę ze skali oczekiwań  

i potrzeb. Komisja docenia działania i próby jednostek ochotniczych straży pożarnych, 

szczególnie OSP w Łubowie, w kierunku pozyskiwania środków oraz sprzętu z innych źródeł niż 

budżet Gminy Borne Sulinowo. 

Za bardzo ważne komisja uważa przeprowadzanie przez Komendę Powiatową Państwowej 

Straży Pożarnej w Szczecinku czynności kontrolno-rozpoznawczych w obiektach użyteczności 

publicznej, zamieszkania zbiorowego, produkcyjno-magazynowych, czy na obszarach leśnych.  

W 2020 roku kontroli poddano 18 obiektów i ujawniono 18 nieprawidłowości. W celu usunięcia 

nieprawidłowości przez właścicieli obiektów i terenów Komendant Powiatowy PSP wszczął 2 

postępowania nakazowo-egzekucyjne, w ramach których wydano 3 decyzje administracyjne  

w sprawie usunięcia uchybień, w tym jedną decyzję na zagrożenie życia ludzi. 

Komisja zwraca także uwagę na konieczność kontynuowania, w ramach możliwości  

i posiadanych środków, doposażenia jednostek OSP w sprzęt ratowniczy i gaśniczy niezbędny do 

wykonywania zadań przez te jednostki na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Reasumując Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działania na rzecz bezpieczeństwa pożarowego 

w Gminie Borne Sulinowo, podejmowane zarówno przez Komendę Powiatową Państwowej 

Straży Pożarnej w Szczecinku, jak i funkcjonujące na terenie Gminy Borne Sulinowo jednostki 

Ochotniczych Straży Pożarnych.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi bądź pytania do 

informacji lub pytania do Komendantów Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku 

i Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem Sulinowie. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol w imieniu radnych i swoim własnym podziękował 

państwowej straży pożarnej oraz strażakom ochotnikom za działania podejmowane na terenie 

Gminy Borne Sulinowo, aby tych zdarzeń było jak najmniej i żebyśmy spotykali się w miłych a 

nie przy tragicznych okolicznościach. 

 

Po tym przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2020 

rok oraz określenie zagrożeń i osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu 

Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie.”. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdania pisemne na 

temat stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2020 rok oraz określenie zagrożeń  

i osiągniętych wyników. 

Sprawozdania na temat stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2020 rok przygotowane 

przez komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie, stanowią 

załączniki nr 6 i nr 7 do protokołu. 

Powiedział również, że sprawozdania były przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił 

się do przewodniczącego komisji o opinię. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju otrzymała sprawozdania pisemne na temat bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie Gminy Borne Sulinowo za rok 2020. 

Podczas posiedzenia członkowie Komisji Rozwoju wysłuchali komendantów Komisariatu 

Policji w Bornem Sulinowie i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie, którzy uzupełnili 

przedstawione na piśmie sprawozdania dotyczące codziennej działalności, a także 

podejmowanych działań w kierunku poprawy bezpieczeństwa obywateli i wykonanych czynności 

mających na celu utrzymanie czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo. Działania 

tych służb skupiają się na działaniach prewencyjnych i podejmowaniu współpracy z instytucjami 

mogącymi wpłynąć na podniesienie poziomu bezpieczeństwa obywateli oraz poprawy porządku  

i bezpieczeństwa publicznego. 

W celu zapobiegania występującym zagrożeniom, w tym szczególnie przestępstw  

i wykroczeń, policjanci tutejszej jednostki wspólnie z funkcjonariuszami Komendy Powiatowej 

Policji w Szczecinku i Strażą Miejską w Bornem Sulinowie realizowali szereg czynności 

ukierunkowanych na poprawę bezpieczeństwa, tj. od typowych czynności operacyjno-

rozpoznawczych poprzez dochodzeniowo-śledcze do spotkań prewencyjnych w placówkach 

oświatowych czy spotkań dzielnicowych z przedstawicielami samorządu lokalnego. Komisja 

zwróciła uwagę na bardzo dobrą współpracę Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Bornem 

Sulinowie. W 2020 roku przeprowadzono 137 wspólnych służb patrolowo-interwencyjnych. 

Wspólne działania obu jednostek wpłynęły na wzrost liczby patroli na terenie Gminy Borne 

Sulinowo, co w konsekwencji powinno przełożyć się na wzrost poczucia bezpieczeństwa wśród 

mieszkańców.  

Z powodu pandemii COVID-19 funkcjonariusze Policji zajmowali się także kontrolą osób 

przebywających na kwarantannie domowej oraz w izolacji domowej, a w szczytowym czasie 

dokonywali sprawdzeń około 300 osób dziennie na terenie całej gminy. Powyższe w znacznym 

stopniu wpłynęło na skrócenie czasu służby w patrolach i w obchodach. 

Na podkreślenie zasługuje fakt zwiększenia wykrywalności przestępstw. W porównaniu do 

2019 roku (76%) ogólna wykrywalność wzrosła w 2020 r. do 87%, natomiast wykrywalność 

kryminalna z 67% w 2019 r. do 78% w 2020 r., czyli w obu przypadkach wykrywalność wzrosła  

o 11%. 

W sprawozdaniu z działalności Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie opisano działania tej 

jednostki polegające na czynnościach kontrolnych w zakresie utrzymania czystości  

i porządku, wyłapywaniu bezdomnych zwierząt i ich dowozie do schroniska lub lecznicy, na 

obsłudze  zgłoszonych interwencji oraz na wyjazdach z pracownikami Urzędu Miejskiego jako 

asysta przy wykonywaniu czynności służbowych. W sprawozdaniu uwzględniono także 

zagrożenia występujące zarówno na terenie miasta jak i na terenie gminy, a także podejmowane 

działania w tych zakresach. 

Poruszono także problem występujących na terenie miasta tzw. pustostanów, które 

znajdują się w niewłaściwym stanie technicznym i wyglądają nieestetycznie, co negatywnie 

wpływa na wizerunek miasta, a w niektórych przypadkach stanowią zagrożenie życia  

i zdrowia. Uzyskano informację o działaniach podejmowanych w tym zakresie przez Straż 

Miejską w Bornem Sulinowie.  

Na posiedzeniu uzyskano informacje o niedziałających niektórych kamerach monitoringu 

wizyjnego zarówno na terenie miasta (Orlik, stadion) jak i na obiektach poza miastem, np. na 

strefach w Jeleniu i w Radaczu. Powyższe wpływa znacznie na zmniejszenie poczucia 

bezpieczeństwa mieszkańców. W związku z powyższym Komisja Rozwoju wnioskuje  

o niezwłoczną naprawę lub wymianę urządzeń monitoringu. 

Ponadto komisja uznaje za celowe podjęcie działań, mających na celu rozbudowę  

monitoringu miejskiego, szczególnie na wjazdach do Bornego Sulinowa oraz w miejscach 

szczególnie niebezpiecznych. Zdaniem zarówno komisji jak i komendantów Komisariatu Policji  

i Straży Miejskiej, zainstalowanie dodatkowych kamer wpłynie na zwiększenie wykrywalności 

przestępstw, a także pełni rolę prewencyjną. 
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Reasumując podkreślić należy ogromny wkład funkcjonariuszy Komisariatu Policji  

w Bornem Sulinowie i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie w działania na rzecz poprawy 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Borne Sulinowo, zarówno  

w czynności prewencyjne typu policyjnego, jak i inne czynności profilaktyczne, i pozytywnie 

oceniła te działania.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W trakcie trwania obrad i przedstawiania opinii Komisji Rozwoju nastąpiły trudności  

w połączeniu internetowym z Przewodniczącym Komisji Rozwoju Pawłem Sztylerem.  

Ostatnie zdanie z opinii przeczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

Elżbieta Niepelt. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś ma uwagi lub pytania do 

sprawozdań. 

 

Radna Izabela Jadwiżyc podziękowała bardzo serdecznie wszystkim panom komendantom, którzy 

dzisiaj są z nami, za szerokie zaangażowanie kolegów ze Straży Miejskiej i z Policji w Bornem 

Sulinowie, gdzie w czasie wakacji prowadzili wspólnie działania profilaktyczno-edukacyjne dla 

dzieci i młodzieży wypoczywającej na naszym terenie, szczególnie uczestniczącej w zajęciach  

w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Bornem Sulinowie. To jest bardzo duży wkład tych 

wszystkich panów, ich poświęcenia i kompetencja. Na każdym kroku, jeśli chodzi o pandemię 

COVID-19, o znalezienie adresu, o znalezienie osób, panowie komendanci wykazują się szerokim 

zrozumieniem. Nigdy nie było problemu, panowie w mig podejmują działania, wszystko jest 

prowadzone na bardzo wysokim poziomie, z bardzo dużą kompetencją. W imieniu swoim  

i radnych złożyła podziękowania za ich pracę, bo to co robią dla nas wszystkich obywateli Gminy 

Borne Sulinowo jest po prostu bezcenne. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol również przyłączył się do tych podziękowań. Powiedział, że 

w chwili, gdy jest pandemia działania PSP, OSP i Policji są nieodzowne i bardzo pomocne - bez 

tych służb nie dalibyśmy sobie rady. Po tym zwrócił się z pytaniem, czy któryś z komendantów 

chciałby zabrać głos. 

 

Komendant Powiatowy Policji Andrzej Dziemianko podziękował za wszelkie wsparcie działań 

Policji i za te miłe słowa Pani Izabeli Jadwiżyc. Podziękował za jej zaangażowanie w te działania 

wspólne, która jest niezawodnym ich współpracownikiem i sojusznikiem w działaniach 

profilaktycznych. Podziękował również wszystkim, którzy ich wspierali. Pomimo tego, że rok 

2020 był bardzo trudny (pandemia, choroby, izolacje, kwarantanny), było wiele wyzwań,  

z którymi do tej pory nie musieli się ścierać. Dali radę i w dalszym ciągu prowadzą działania 

szerokie profilaktyczne, zapobiegawcze, porządkowe, które są różnie odbierane i komentowane. 

Niezależnie od tego nadal będą robić swoje. Zaznaczył, że zmienił się trochę wizerunek Bornego 

Sulinowa. Ktoś kto przejeżdża Al. Niepodległości i ul. Chrobrego 2, jest tam budynek, który w tej 

chwili bardzo ładnie wygląda. Serce go bolało przez 9 lat, bo nie mógł się przebić przez pewne 

rzeczy, które były nieodzowne w tym budynku. Teraz udało się to zrobić i podziękował 

wszystkim, którzy ich wspierali w tych działaniach, przedsięwzięciach. Jest to dopiero początek, 

koszty wyniosły prawie 2 mln zł, a myśli, że jeszcze 2 mln zł są potrzebne. Podziękował 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie i Pani Burmistrz za wsparcie  

i zrozumienie. Zwrócił uwagę na to, że ten Komisariat pracuje w trudnych warunkach, bo tak jak 

budynek ładnie wygląda na zewnątrz, to w środku policjanci mają warunki poligonowe, ale sobie 

radzą. Pomimo tego wszystkiego rok 2020 nie kończą najgorzej. Ma nadzieję, że rok 2021 będzie 

jeszcze lepszy. Sytuacja kadrowa w Komisariacie w Bornem Sulinowie jest stabilna. Mają 

młodych policjantów, którzy są w trakcie szkolenia albo po szkoleniu, albo przed adaptacją,  
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są chętni z terenu miasta i gminy do pracy w policji, co jest dobrym prognostykiem. Jego 

marzeniem jest, żeby policjanci co pracują w Bornem Sulinowie byli związani w miastem i gminą 

Borne Sulinowo, bo jest bardzo istotne, że policjant żyje w danym społeczeństwie, zna problemy  

i wie co się dzieje. Jeszcze raz podziękował za wsparcie, za poparcie w różnej formie. 

 

Komendant Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn w imieniu 

strażaków ochotników z naszej gminy podziękował za wsparcie i za pracę, która w jakimś stopniu 

przekłada się na to, co mają w jednostkach. Sprzęt w dużej mierze jest zakupowany z budżetu 

gminy. Tym niemniej na tym nie poprzestają, szukają gdzie indziej środków. Poinformował,  

że ostatnio komisja jeździła i oglądała ich budynki, i wie jaki jest stan, jakie są potrzeby. Stoją 

przed Dniem Strażaka 4 maja i w imieniu wszystkich strażaków życzył, żeby ten rok był lepszy 

jak poprzedni, żeby zdarzeń było mniej. Rok 2020, jeśli chodzi o zdarzenia, był dla strażaków 

ochotników rokiem bardzo spokojnym. Statystyka pokazuje, że liczba zdarzeń zmalała i ma 

nadzieję, że rok 2021 również taki będzie. Poinformował, że prawdopodobnie w listopadzie  

nr alarmowy 998 Państwowej Straży Pożarnej zostanie przełączony pod nr 112 i droga zgłoszenia 

zdarzenia może troszeczkę się wydłużyć. Ponadto powiedział, że wiele zdarzeń teraz jest takich, 

że strażacy ochotnicy są wysyłani do zdarzeń stricte medycznych. Jeszcze raz podziękował Pani 

Burmistrz i wszystkim radnym oraz życzył wszystkiego dobrego. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska podziękowała wszystkim służbom za współpracę i przeprosiła 

Komendanta Powiatowego Policji oraz Komendanta Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie za 

to, że umknęło jej wnioskowanie do radnych o kolejne doposażenie naszej Komendy Policji  

w Bornem Sulinowie. Powiedziała, że z pewnością będzie wnioskowała do Rady Miejskiej  

w Bornem Sulinowie o dofinansowanie kolejnego etapu remontu, do czego zobowiązała się 

podczas spotkania 2 marca br. Pierwszy etap - termomodernizacja budynku został zakończony  

i faktycznie ten obiekt zyskał na wyglądzie zewnętrznym, nie mniej jednak wymaga nakładu 

środków finansowych, jeśli chodzi o dostosowanie pomieszczeń wewnętrznych. Z tego miejsca 

zwróciła się do radnych, że w najbliższym czasie będzie wnioskowała o ponowną pomoc dla 

naszej komendy, a do Komendanta Powiatowego Policji o ponowne zawnioskowanie o środki. 

 

Komendant Powiatowy Policji Andrzej Dziemianko podziękował za te słowa i za deklarację. 

Złożył także podziękowanie dla Komendanta Straży Miejskiej Ryszarda Ihnatowa. 

 

Radny Arkadiusz Malarski wypowiedział się w kontekście tego, o czym mówiła radna Izabela 

Jadwiżyc w związku z sytuacją pandemiczną. Powiedział, iż głosy mieszkańców są takie, że nasza 

Policja wykazała się bardzo wyważonym reagowaniem na te wszystkie obostrzenia i za ich 

naruszanie. Dla mieszkańców nie było to uciążliwe i należy oddać panom policjantom, że wyszli  

z tej całej sytuacji we wzorowy sposób. Po tym zwrócił się z pytaniem, o jakiej kwocie mówimy  

i o jakich potrzebach, żeby praca w komisariacie Policji odbywała się w takich warunkach,  

w jakich powinna się odbywać.  

 

Komendant Powiatowy Policji Andrzej Dziemianko powiedział, że w tej chwili został wykonany 

etap termomodernizacji, który obejmuje pokrycie dachowe, elewację, wymianę stolarki okiennej, 

wymianę sieci elektrycznej i cieplnej, podłączenie pod kotłownię PUK-u, instalacja co., schody, 

drzwi - w dużej mierze była to przebudowa. Komisariat nigdy nie miał typowych pomieszczeń 

socjalnych dla policjantów, nie było szatni z prawdziwego zdarzenia. W tej chwili zostały 

wstępnie przygotowane pomieszczenia w piwnicach komisariatu, które zostały pogłębione. Będą 

tam szatnie męskie z węzłem sanitarnym (toaleta i natryski), szatnia żeńska, pomieszczenie 

socjalne dla pracowników cywilnych, pomieszczenia magazynowe, siłownia dla policjantów. 

Piwnica została ocieplona, fundamenty zostały zaizolowane. Kwota, którą wydatkowano to ponad 

1.800.000,00zł. Na zewnątrz budynek wygląda imponująco wg nowych standardów określonych 

w przepisach. Natomiast wykończenie środka np. podłogi, ściany, instalacje wewnętrzne policyjne 
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do łączności, garaże, ogrodzenia, łącznie z wyposażeniem w meble, to koszt około 2 mln zł. Jak to 

będzie wyglądało, to trudno powiedzieć w obecnej sytuacji budżetowej. 

Przyznał, że w dużej mierze meble mają prywatne i wie, że to jest złe. Aktualnie starają się,  

nadrabiają wieloletnie zaniedbania, które były i są, ale nie nastąpi to z dnia na dzień. W planach 

jest, żeby całkowicie wymienić wyposażenie biurowe. Myśli, że miasto i gmina Borne Sulinowo 

zasługuje na to, żeby budynek był jak najlepszy, a policjanci mieli jak najlepsze warunki do pracy. 

Poinformował, że policjanci pracują w surowych warunkach, do tej pory została oddana do użytku 

łazienka dla petentów, której nie było. Do wykończenia pozostało jeszcze pięć łazienek, które 

będą też w szatniach. Podkreślił, że wewnątrz jest stan surowy do zamieszkania. Będą mieszkać, 

będą działać i myśli, że jakość ich pracy przez to się nie pogorszy. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol jeszcze raz podziękował za działania Straży Miejskiej  

i Policji na terenie naszego miasta i gminy, i aby tych zdarzeń było coraz mniej, i żebyśmy 

spotykali się w miłych okolicznościach i przy miłych zdarzeniach.  

Po tym przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej dla 

Gminy Borne Sulinowo za rok 2020.”. 

 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali opracowanie dotyczące 

oceny zasobów pomocy społecznej, zawierające dane w formie graficznej i tabelarycznej  

o sytuacji demograficznej, rynku pracy, infrastrukturze społecznej, dane o osobach korzystających 

z pomocy i wsparcia, świadczeniach pomocy społecznej, zasobach instytucjonalnych pomocy  

i wsparcia, kadrze pomocy społecznej, środkach finansowych na wydatki w pomocy społecznej  

i innych obszarach polityki społecznej, aktywności projektowo-konkursowej jednostki 

organizacyjnej pomocy społecznej, współpracy z organizacjami pozarządowymi w obszarze 

pomocy i wsparcia gminy Borne Sulinowo.  

Obowiązek przedłożenia oceny zasobów pomocy społecznej nakłada art. 16a ustawy z dnia  

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 1876 z późn. zm.).  

Zgodnie z brzmieniem art. 16a ust. 4 cytowanej wyżej ustawy organ wykonawczy jednostki 

samorządu terytorialnego przedstawia radzie co roku do dnia 30 kwietnia sporządzoną ocenę 

zasobów pomocy społecznej, która jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. 

Powyższe opracowanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi bądź pytania 

do informacji zawartych w opracowaniu. 

 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że nie ma uwag i pytań, ale chce zwrócić uwagę na fakt, że 

miejsko-gminne ośrodki pomocy społecznej nie mają obowiązku realizować zadań poza zadania 

ustawowe. Bardzo się cieszy i jest dumna z tego, że tak wiele się zmienia w naszym MOPS-ie  

i podejmują coraz więcej zadań, na które pozyskują środki zewnętrzne. Chodzi o opiekę 

wytchnieniową, asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej, opieka 75+ i usługi specjalistyczne, 

których to usług wcześniej nie było na terenie naszej gminy. Wiemy, że mamy starzejące się 

społeczeństwo i zapotrzebowanie na te usługi będzie coraz większe. Podziękowała Pani 

Burmistrz, że gmina bardzo włącza się w te zadania i projekt, który wkrótce rozpocznie swoją 

realizację na terenie naszej gminy i na pewno przyniesie pozytywne skutki. Trochę ubolewa nad 

programem door-to-door, który nam nie wypalił. Zwróciła się do Pani Burmistrz oraz dyrekcji 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie, bo być może nabór na 

dowóz indywidualny osób niepełnosprawnych zostanie powtórzony, żeby gmina nasza też z tych 
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środków mogła skorzystać. Obserwując to, co się dzieje w naszym powiecie i pomijając Miasto 

Szczecinek, Gmina Borne Sulinowo przoduje i podziękowała za to. Życzyła także jeszcze wiele 

takich inicjatyw i zadań. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Zastępcy Dyrektora MGOPS z pytaniem, czy 

chciałby coś dodać. 

 

Zastępca Dyrektora Artur Obarzanek odpowiedział, że nie, dziękuję. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2020 r.”. 

 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2020 r. Sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-

Gospodarczej. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Po tym zwrócił się do komisji problemowych Rady Miejskiej o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji 

o treści: 

 „Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2020 

roku. 

 Po zapoznaniu się z powyższym sprawozdaniem i wysłuchaniu inspektora ds. współpracy  

i komunikacji społecznej, Komisja nie wniosła uwag do realizacji przedmiotowego Programu,  

w tym wykorzystania dotacji przez organizacje pozarządowe.  

Wykorzystanie dotacji przez organizacje pozarządowe, które zostały przyznane  

w drodze konkursów organizowanych przez Burmistrza Bornego Sulinowa na kwotę 181.456,00zł 

oraz udzielonych w trybie pozakonkursowym na kwotę 18.240,00zł , nie budzi zastrzeżeń.  

Z przedłożonego sprawozdania wynika, że w otwartym konkursie ofert zaproponowano 

przeprowadzenie 20 zadań. Pandemia COVID-19 spowodowała, że 4 organizacje zwróciły dotację 

w całości na konto Urzędu Miejskiego na ogólną kwotę 12.000,00zł. Ponadto niektóre organizacje 

pozarządowe zrealizowały swoje projekty w ograniczonym zakresie, rezygnując z niektórych 

zadań, co wiązało się ze zwrotem niewykorzystanej części dotacji. Efektem tego był zwrot dotacji 

w kwocie 10.557,00zł. 

W 2020 roku na realizację zadań w formie tzw. „małych grantów” złożono tylko 8 ofert,  

co jest również rezultatem panującej pandemii COVID-19. 

Pomimo trudności związanych z pandemią dotacje udzielone organizacjom pozarządowym  

w 2020 roku zostały wykorzystane zgodnie z przeznaczeniem.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Po przedstawieniu opinii Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej dodał, że komisja 

zwróciła uwagę na jeszcze jedną rzecz. W Bornem Sulinowie powstał nowy klub piłkarski i przy 

planowaniu budżetu na 2022 rok będziemy musieli pochylić się nad sprawą zwiększenia budżetu 
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na dofinansowanie klubów sportowych, bo prawdopodobnie ten klub też będzie się starał  

o dotację. 

 

W trakcie trwania obrad nastąpiły trudności z połączeniem internetowym u radnego Pawła 

Sztylera – Przewodniczącego Komisji Rozwoju, którego wyrzuciło z systemu – aktualnie zdalnie 

w sesji uczestniczyło 11 radnych. 

 

W związku z powyższym opinię Komisji Rozwoju przedstawiła Wiceprzewodnicząca RM 

Elżbieta Niepelt (członek Komisji Rozwoju) o treści: 

 „Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 27 kwietnia 2021 r. analizowała sprawozdanie  

z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie w 2020 roku. 

Organizacje pozarządowe na realizację swoich zadań korzystały z dotacji w ramach 

otwartego konkursu ofert, na które przeznaczono łącznie kwotę 181.456,00zł, jak również  

w trybie pozakonkursowym na zasadach tzw. „małego grantu” na kwotę łączną 18.240,00zł. 

Zauważono znaczny spadek liczby organizacji, które złożyły oferty w trybie 

pozakonkursowym. W stosunku do roku 2019, w którym organizacje złożyły 24 oferty, w 2020 

roku złożono tylko 8 ofert, co jest konsekwencją pandemii COVID-19. Ponadto niektóre kluby 

zwróciły część niewykorzystanej dotacji z uwagi na realizację projektu w ograniczonym zakresie, 

natomiast 4 organizacje odstąpiły od umowy i zwróciły dotację w całości. 

Pomimo panującej pandemii niektóre organizacje podjęły ryzyko realizacji zadań w tym 

trudnym, pełnym obostrzeń czasie, także z wykorzystaniem  systemów informatycznych. 

Z przedłożonego sprawozdania wynika, że podejmowane przez lokalne kluby  

i stowarzyszenia działania - przy wsparciu środków finansowych z budżetu Gminy Borne 

Sulinowo - w wielu przypadkach miały charakter edukacyjny, profilaktyczny, prozdrowotny, 

kulturalny oraz wspierający aktywność dzieci, młodzieży i dorosłych mieszkańców Gminy Borne 

Sulinowo. 

 Organizacje pozarządowe, jak co roku, mogły liczyć nie tylko na wsparcie finansowe 

samorządu Gminy Borne Sulinowo, ale również na pomoc merytoryczną pracowników Urzędu 

Miejskiego w aplikowaniu o środki zewnętrzne, w pisaniu „miękkich” projektów, w wypełnianiu 

druków ofert i sprawozdań, w zakładaniu i rejestracji stowarzyszeń, klubów sportowych oraz 

tworzeniu statutów organizacji. Informowano także o szkoleniach organizowanych dla 

przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz promowano lokalne organizacje poprzez 

rozpowszechnianie najciekawszych działań, inicjatyw, programów realizowanych przez 

organizacje pozarządowe.  

 Podsumowując Komisja Rozwoju nie wniosła uwag do wykorzystania dotacji przez 

organizacje pozarządowe i wydała opinię pozytywną.”. 

Pisemna opinia komisji w tym zakresie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do 

sprawozdania. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol ogłosił 10 minut przerwy do godz. 15.45. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 12 radnych.   

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Podjęcie uchwał  

w sprawach”. 
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Ad 10. 

Podjęcie uchwał. 

 

 

10.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia petycji 

dotyczącej przeprowadzenia referendum ludowego. Petycję rozpatrywała Komisja skarg, 

wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały.  

Po tym zwrócił się do przewodniczącego Komisji skarg, wniosków i petycji czy chciałby coś 

dodać do stanowiska. 

 

Przewodniczący Komisji skarg, wniosków i petycji Artur Malinowski odpowiedział, że nie, 

wszyscy radni otrzymali stanowisko komisji i sprawa jest oczywista. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/429/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przeprowadzenia referendum ludowego została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 

10.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nieodpłatnego 

nabycia nieruchomości położonych na terenie Łubowa (dot. działek nr 542/11 i 542/12). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/430/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonych na terenie Łubowa została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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10.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu mieszkalnego 

nr 3 z pomieszczeniem przynależnym, położonego przy ul. Jeziornej 3 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/431/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

10.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 6 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Radny Arkadiusz Malarski zapytał, czy projekt uchwały został sporządzony na czyjś wniosek czy 

z inicjatywy działu nieruchomości. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że na wniosek osoby zainteresowanej i jest to 

działka przeznaczona pod budownictwo jednorodzinne. 

 

Więcej pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/432/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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10.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 1/14 w m. Liszkowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/433/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

10.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 1/15 w m. Liszkowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/434/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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10.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 87/43 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/435/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

10.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działek nr 1/235 i 1/209 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/436/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 
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10.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 103 w m. Śmiadowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/437/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

10.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 381/8 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/438/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 31 do protokołu. 
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10.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działek nr 49, 260 i 261 w m. Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/439/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 

10.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 103/2 w m. Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/440/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu. 
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10.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 120 w m. Uniemino). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/441/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 37 do protokołu. 

 

 

10.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 12/73 w m. Dąbrowica). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/442/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 39 do protokołu. 
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10.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. części nieruchomości gruntowej tj. 475 m
2
 z nieruchomości oznaczonej działką nr 1/2  

w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/443/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41  

do protokołu. 

 

 

10.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. działki nr 77/3 w m. Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/444/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 43  

do protokołu. 
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10.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 3.890.906,73zł, zmniejszenia dochodów o kwotę 838.643,00zł oraz zwiększenia 

wydatków budżetu gminy o kwotę 3.052.263,73zł). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/445/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 kwietnia 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 46 i nr 47 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Interpelacje i zapytania 

radnych”. 

 

 

Ad 11. 

 

W punkcie sesji pn. „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że na dzień dzisiejszy żadna interpelacja nie 

wpłynęła. 

Po tym przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Wolne wnioski i informacje”. 
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Ad 12. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

 

 Radny Arkadiusz Malarski powiedział, że na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej  

o tym rozmawiali, a chodzi o pewne rzeczy, które w ostatnim czasie próbują się dziać albo się 

zadziały - chodzi o ogromne zwiększenie liczby mieszkańców Bornego Sulinowa. Druga rzecz 

jest związana ze Strategią Rozwoju Powiatu Szczecineckiego w kontekście wykorzystywania 

funduszy na najbliższe lata 2021-2027, a być może dłużej. Po raz kolejny w dokumentach 

pojawiają się dane, które wg niego są bardzo szkodliwe i nieprawdziwe. Jeżeli chodzi o liczbę 

mieszkańców Bornego Sulinowa to już jeden wymierny skutek dla mieszkańców mamy tj. 

dodatek dla nauczycieli, ale w dłuższym okresie czasu w perspektywie dekady te skutki mogą 

być dużo dalej idące, ponieważ Borne Sulinowo wychodzi z grupy obszarów wiejskich, a tym 

samym z możliwości pozyskiwania wielu środków w wyniku nagłej zmiany liczby 

mieszkańców. Uważa, że trzeba by było wykonać jakieś działania, które by spowodowały, że 

te sprawy zostaną szybko wyjaśnione. Druga sprawa bardzo się wiąże z rozwojem  

i wykorzystaniem naszego największego potencjału – turystyki i walorów turystyczno-

krajobrazowych. W strategii, która jest opracowywana przez ZMP, a wg wielu źródeł ten 

dokument będzie wręcz niezbędny, zapisy w nim będą umożliwiały pozyskiwanie środków 

praktycznie ze wszystkich programów. W tym opracowaniu pojawiają się dane dotyczące 

potencjału turystycznego całego powiatu i naszej gminy. Zauważył, że w planie 

zagospodarowania przestrzennego Województwa Zachodniopomorskiego pojawiają się już 

dane mówiące o tym, że w 2017 roku na terenie Gminy Borne Sulinowo udzielono 1200 

noclegów. Są to być może suche dane, nic nie mówiące, ale ktoś tworząc plan 

zagospodarowania przestrzennego dla województwa i określając jakie będą kierunki rozwoju 

tego województwa, bierze pod uwagę te dane, np. projektując drogę. Mając informację, że 

tylko 1200 osób w ciągu roku odwiedziło naszą gminę inaczej do tego podejdzie, niż 

projektując drogę dla liczby osób, która faktycznie nas odwiedziła. Wie, że sam Zlot w 2017 

roku wygenerował prawdopodobnie dużo większą liczbę noclegów. To są takie sytuacje, które 

mogłyby się wydawać za mało istotne na dzień dzisiejszy. Tego typu przekłamania, które 

posłużą do budowania strategii, która ma umożliwić nam rozwój, spowodują to, że od wielu 

rzeczy będziemy odcięci. Uważa, że np. referat, który zajmuje się rozwojem turystyki, 

powinien dosyć mocne działania podjąć, które dotyczą przeglądu tego typu dokumentów  

i próby wyprostowania tego typu nieprawidłowości czy nieścisłości. Należy też próbować 

wytłumaczyć naszym gestorom, żeby bardziej rzetelnie wypełniali statystyki, bo to nie jest tak, 

że nie mają one na nic wpływu. Pokazać przykład konkretny, który wszystkim udowodni, że te 

dane jednak mają duże znaczenie i mogą nierzetelnie podawane wręcz szkodzić samej branży  

i być dosyć ważne dla tych ludzi. Powiedział, że w ramach prac nad strategią, w których też 

bierze udział, to się pojawiło, a nie jest to pierwszy raz. Kiedyś też powiedziano, że u nas nie 

ma potencjału turystycznego dlatego, że za mało jest udzielonych noclegów. To nie zostało 

wyprostowane i mieliśmy później konsekwencje w postaci tego, że kiedyś obiecywano nam, 

że infrastruktura na akwenach wodnych będzie szła w następnym okresie programowania  

w „nadmorzu” i „nadodrzu”. Przez takie dane twierdzono, że nie ma potencjału, więc nie ma 

co ładować milionów w infrastrukturę nadjeziorną. Podkreślił, że jest to namacalny przykład. 

 

 Burmistrz Dorota Chrzanowska odniosła się do danych GUS, bo to nie jest tak, że przyjęliśmy 

do wiadomości, bo te dane nam się nie zgadzają. Powiedziała, że kontynuują korespondencję  

z Głównym Urzędem Statystycznym i cały czas starają się dojść skąd jest ta różnica  

wg naszego USC i meldunków a wg danych, które ma GUS. Starają się dojść do metodologii 

liczenia liczby mieszkańców. Ostatnie pismo z Głównego Urzędu Statystycznego jest z 20 

kwietnia 2021 r. Wystąpiliśmy o wskazanie źródeł danych do ustalenia liczby zgonów, 
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urodzeń i zameldowań. Poinformowali nas w jaki sposób jest ustalana liczba urodzeń  

i zgonów, i praktycznie liczba ich i nasza się zgadza - jest różnica kilku osób. Na naszą 

niekorzyść działa metodologia ustalania liczby mieszkańców w poszczególnych gminach  

i w ogóle w kraju. Nie sądzi, żeby cokolwiek się zmieniło, bo w tej chwili jest prowadzony 

Narodowy Spis Powszechny i jest nadal prowadzony w ten sam sposób. Mieszkańcy, którzy 

wymeldowali się z terenu naszej gminy (nie są to mieszkańcy miasta), a którzy nigdzie  

w kraju się nie zameldowali dalej są naszymi mieszkańcami. W tej chwili jest to różnica 316 

osób, które to osoby się wymeldowały ale nigdzie nie zameldowały. Są to osoby, które nie 

mogą wisieć w powietrzu w tym Państwie i są dalej liczone jako nasi mieszkańcy. Myśli, że 

nie za wiele tu wskóramy, bo taka jest metodologia ustalania liczby mieszkańców. Na dzień 

dzisiejszy jest tak, ale dalej będą drążyli ten temat. Poprosi o wsparcie naszych posłów, ale 

również wystąpi do Związku Miast Polskich, który wspiera miasta, które miały problem  

z GUS. To, co powiedział radny Arkadiusz Malarski na pewno będzie skutkowało tym, że na 

drogi do miasta nie będziemy mogli pozyskiwać środków np. z PROW-u. To, że stracili 

nauczyciele, wszyscy wiemy.  

 

 Radny Arkadiusz Malarski powiedział, iż dziwi fakt, że jeszcze przed 2014 rokiem jest 

dokument, który mówi o wykluczeniu, o strefie włączenia itd. W pewnym momencie gdzieś te 

dane przeskoczyły, bo mieliśmy spadek liczby mieszkańców, a w pewnym momencie jest 

drastyczny skok. W tym momencie zostaliśmy uznani jako „kraina mlekiem i miodem 

płynąca”, ponieważ nastąpił skokowy wzrost liczby mieszkańców. Wszędzie spada i są 

deficyty, a u nas nastąpił przyrost taki dziwny. Przez to zostaliśmy uznani za obszar, w którym 

źle się nie dzieje. To decyduje o tym, czy nam się należą środki czy nie. 

 

 Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że może wtedy GUS w jakiś inny sposób ustalał 

liczbę mieszkańców. Nie chce z góry zakładać tego, że nie ma sensu prowadzenia rozmowy  

z GUS-em. Skoro te rozmowy prowadzimy to znaczy, że przynajmniej widzimy jakiś sens 

albo chcemy mieć jasność sytuacji. Następnie przytoczyła dane z tabeli, którą otrzymała  

z GUS: Miasto w 2016 r. zameldowania ogółem 152 osoby, ale w 2017 r. już 208 osób,  

w 2018 r. 226 osób, a w 2019 r. 228 osób. Między 2018 a 2019 r. jest różnica 2 osób, 

natomiast między 2016 a 2017 r. jest różnica pięćdziesięciu paru osób. W wymeldowaniach 

już takiej różnicy nie ma: w 2016 r. wymeldowało się 85 osób, w 2017 r. 92 osoby, ale w 

2018r. 115 osób. Ci, którzy się wymeldowali a nigdzie się nie zameldowali, to dalej są 

uznawani jako nasi mieszkańcy.  

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji”. 

 

 

Ad 13. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na 

dzień 27 maja 2021 r. (czwartek) godz. 14.30.  

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2020 r. do 30 kwietnia 2021 r. oraz o wyniku przetargu na 

odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Borne 

Sulinowo. 
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2. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych 

w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2020 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2021 rok.  

3. Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów gminnych, realizacja zadań inwestycyjno-

remontowych w 2020 r., plany na rok 2021. 

4. Przedstawienie raportu z realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej za lata 2015-2020. 

5. Uchwalenie aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Borne Sulinowo na lata 

2021-2027 z perspektywą do 2030 roku. 

6. Podjęcie uchwał. 

 

Po tym przypomniał o obowiązku złożenia w terminie do 30 kwietnia 2021 r. oświadczeń 

majątkowych radnych za 2020 rok w 2 egz. + 2 kopie PIT. 

 

Następnie Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 14 pn. „Zamknięcie 

sesji”. 

 

 

Ad 14. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXXI Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.40 do godz. 16.25. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 


